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Oświadczenie skierowane do ministra infrastruktury Andrzeja Adamczyka 

Szanowny Panie Ministrze! 

Zwracam się do Pana z prośbą o informację, w jaki sposób zamierza Pan zmodyfikować funkcjonowanie 

tzw. CEPiK, by uniknąć nieprawidłowości. 

Dochodzą do mnie informacje, iż pewna firma zarządzająca parkingami w miastach koło centrów handlo-

wych ustala takie regulaminy tych parkingów, pozostających oczywiście poza siecią dróg publicznych, iż 

klienci bezwiednie, nie postrzegając umieszczonych na tych parkingach informacji, narażają się na znaczne 

regulaminowe (umowne) kary. Niektórym klientom wydaje się nawet, iż informacje o zasadach korzystania z 

parkingów (regulaminy) celowo są tak kiepsko eksponowane, by jak najwięcej użytkowników narazić na te 

umowne kary. Sygnalizują, że obsługa parkingów urządza na nich polowania, po czym firma zwraca się do 

CEPiK o informacje o danych osobowych właścicieli aut, których numery rejestracyjne zarejestrowano na 

parkingu, motywując to interesem prawnym w postaci ściągnięcia wspomnianej, umownej, kary parkingowej. 

Zdarza się nawet podobno tak, iż tak uzyskane informacje są podstawą skierowania żądań zapłaty do osób, 

które nawet w świetle rygorystycznego regulaminu parkingowego nie są dłużnikami zarządcy parkingu, czyli 

CEPiK udziela niestety informacji, nie wiedząc, czy za ich żądaniem kryje się realny interes prawny zasługu-

jący na ochronę. Gdy klient, otrzymujący – dzięki informacji CEPiK – na swój domowy adres żądanie zapła-

ty zwróci uwagę zarządcy parkingu na bezpodstawność tego żądania, dowiaduje się, że to błąd systemu, nie 

otrzymuje jednak zawiadomienia, że system zostanie po tym błędzie naprawiony. 

Lektura licznych informacji na temat tego procederu, umieszczonych w internecie, skłania mnie do przed-

stawienia Panu Ministrowi sugestii, by zwłaszcza w kontekście zmiany standardów ochrony danych osobo-

wych wynikającej z RODO ograniczyć służebną rolę CEPiK wobec przedsiębiorców prowadzących podobną 

działalność. W mojej opinii rejestry państwowe służyć mają służbom publicznym, a swoista prywatyzacja 

zasobów CEPiK budzić może rozliczne wątpliwości. Administracja powinna wspierać przedsiębiorców pro-

wadzących uczciwie działalność służącą ogółowi i uzyskujących za to godziwy, a więc umiarkowany zysk, 

sądzę jednak, że nie powinniśmy służyć pomocą tym, którzy znaczne zyski uzyskują podstępem, a tak wła-

śnie działalność niektórych parkingów komercyjnych jest oceniana przez ich klientów. 
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